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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Znowelizowanie w 2006 r. ustawy o transporcie kolejowym w sposób dyskryminuj¹cy pozbawi³o

przewoŸników i zarz¹dców linii kolejowych w¹skotorowych wszelkich form finansowania wynikaj¹cych
z ustawy. Koleje w¹skotorowe, w wiêkszoœci odbudowane si³ami spo³ecznymi przy wsparciu samo-
rz¹dów lokalnych, z powodu braku mo¿liwoœci dofinansowania na równych zasadach z kolejami nor-
malnotorowymi, popadaj¹ w coraz wiêksz¹ degradacjê i w zwi¹zku z tym nie mog¹ rozwijaæ us³ug
w s³u¿bie publicznej, mimo i¿ posiadany tabor i uk³ad komunikacyjny na to pozwalaj¹.

Zastosowanie w poprawionej ustawie kryterium szerokoœci toru do rozró¿nienia przewozów turysty-
cznych od zwyk³ych przewozów publicznych jest b³êdne i dyskryminuj¹ce wobec innych przewoŸników,
a przede wszystkim – wobec przewoŸników na liniach w¹skotorowych.

Biuro Utrzymania i Eksploatacji GnieŸnieñskiej Kolei W¹skotorowej, które zwróci³o moj¹ uwagê na ist-
niej¹ce problemy, uwa¿a, ¿e w nied³ugim czasie Polska bêdzie jedynym krajem Unii Europejskiej pozba-
wionym kolei w¹skotorowych poprzez skazanie ich w sposób administracyjny na „œmieræ techniczn¹”.

Przedstawiono mi równie¿ projekt zmian do ustawy o transporcie kolejowym, wraz z uzasadnieniem,
wypracowany wspólnie z Polsk¹ Federacj¹ Kolei Muzealnych, Turystycznych i Lokalnych.

Projekt ten w³¹cza koleje w¹skotorowe w system transportowy kraju, przywracaj¹c ich konkurencyj-
noœæ przez usuniêcie zapisów dyskryminuj¹cych zarz¹dców infrastruktury i przewoŸników na liniach
w¹skotorowych. Wychodzi równie¿ naprzeciw realizacji zawartych w „Strategii dla transportu kolejowe-
go do roku 2013” postulatów zahamowania regresu sieci kolejowej w Polsce, umo¿liwiaj¹c zaanga¿owa-
nie licznych podmiotów w zachowanie, poprawê stanu i eksploatacjê linii kolejowych bêd¹cych poza
zainteresowaniem pañstwowego zarz¹dcy.

Zgadzam siê w pe³ni z uzasadnieniem proponowanym przez autorów zmian w ustawie. Podobnie jak
oni uwa¿am, ¿e nie nale¿y jednoznacznie i wy³¹cznie ³¹czyæ linii w¹skotorowych z transportem wyciecz-
kowym, turystycznym i historycznym, gdy¿ sposób wykorzystania danej linii kolejowej nie zale¿y od
szerokoœci toru, a jedynie od potrzeb spo³ecznych, uk³adu linii, polityki transportowej samorz¹du tery-
torialnego i zamierzeñ samych przewoŸników.

Zwracam siê zatem do Pana Ministra z proœb¹ o dokonanie wnikliwej analizy szczegó³owego uzasa-
dnienia projektu zmian, a co za tym idzie – rozwa¿enie mo¿liwoœci wprowadzenia poprawek do ustawy
o transporcie kolejowym.

Do³¹czam tak¿e omawiany projekt wraz z uzasadnieniem.

Z powa¿aniem
Piotr Gruszczyñski




